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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Ministeren bedes oplyse de administrative omkostninger til administration af bo- og gave-

afgiften, herunder hvor mange årsværk der årligt bruges på opgaven (opkrævning, værdi-

ansættelse, gaveanmeldelser etc.) på ministeriets område. Ministeren bedes oplyse et esti-

mat på, hvad den samlede omkostning til disse årsværk er. Ministeren bedes desuden op-

lyse, hvis der er øvrige udgifter (ekstern konsulentbistand i form af administration, kom-

munikation, revision og advokat etc.). 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra Skattestyrelsen: 

 

”Der kan ikke gives en præcis opgørelse over, hvor mange årsværk, der anvendes til admi-

nistration af bo- og gaveafgiften. Det skyldes, at dette ikke registreres særskilt i hverken 

Gældsstyrelsen eller Skattestyrelsen, men indgår som en delmængde blandt andre aktivite-

ter. Skattestyrelsen har lavet et estimeret forbrug, hvilket peger på knap 70 årsværk sva-

rende til ca. 55 mio. kr. Det har ikke været muligt for Gældsstyrelsen at estimere et for-

brug.  

 

Foruden ovenstående estimerede årsværksforbrug kan det oplyses, at Skatteforvaltningen 

har en række tværgående afdelinger og enheder, som forestår den generelle processtyring 

af administrationen og opkrævningen af både person- og virksomhedsrettede skattekrav 

samt vejledningsenheder. Processtyringen sker i samarbejde på tværs af afdelinger, der be-

skæftiger sig med hhv. det juridiske, det skattefaglige, og det systemtekniske aspekt af den 

samlede opkrævningsopgave, herunder mere generelle udviklingsprojekter, der vedrører 

opkrævning af alle skatter og afgifter. Disse tværgående enheder og vejledningsenheder 

opererer ikke med ressourceallokering til specifikke afgiftstyper og indgår således ikke i 

estimatet.” 


